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Abstract (en)
The present invention relates to a prestressed reinforcement element (8) having centrically arranged stressing members (14) which extend in at
least one direction and consist of steel, glass or aramide or carbon in a concrete or mortar matrix, and having outer surfaces which are designed for
bonding with the surrounding concrete (20). The concrete or mortar matrix contains flexible fibres made of plastic, glass, carbon or metal or contains
rigid reinforcement wires or strips, made of metal, in a quantity which is effective for evening out the crack distribution. <IMAGE>

Abstract (de)
Die vorliegende Erfindung betrifft ein vorgespanntes Bewehrungselement (8) mit sich in mindestens einer Richtung erstreckenden, zentrisch
angeordneten Spanngliedern (14) aus Stahl, Glas oder Aramid oder Kohlenstoff in einer Beton- oder Mörtelmatrix und mit für den Verbund mit dem
Umgebungsbeton (20) ausgebildeten Außenflächen. Die Beton- oder Mörtelmatrix enthält biegsame Kunststoff-, Glas-, Karbon- oder Metallfasern
oder steife Verstärkungsdrähte oder -streifen aus Metall in einer für die Vergleichmäßigung der Rißverteilung wirksamen Menge. <IMAGE>
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